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Vážení spoluobčané, 
úvodem bych Vám chtěl popřát jménem celého zastupitelstva obce Pustá Polom 

hezký vstup do doufejme pěkného podzimu. Když jsem Vám v letním zpravodaji přál 

hezké prožití letních měsíců, netušil jsem, jak horké léto všichni prožijeme. 

 

 

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, zašle-
te je prosím na níže uvedenou 
e-mailovou adresu. Má-li 
kdokoli z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při tvorbě 
ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-
li připomínky, náměty, rady a 
doporučení – velmi rádi si je 
vyslechneme.  
 
Redakční rada zpravodaje: 
Mgr. Vlastimil Hrádek 
Mgr. Jaroslav Krajzl 
Mgr. Irena Čechová 
Miloš Kupka 
RNDr. Jiří Čech 

urad@pustapolom.cz 

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám domů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 

bude 15. 12. 2015 

 

Na zasedání zastupitelstva obce , které se konalo 

8.7.2015, byla projednána a hodnocena problemati-

ka, se kterou bych Vás rád v tomto článku sezná-

mil. 
 V únoru 2015 jsme získali stavební povo-

lení pro stoku EA – BA, která se týká pokračování 

splaškové kanalizace v oblasti ulice Na Kuty a tzv. 
Hluška. V březnu proběhlo výběrové řízení na 

zhotovitele této stavby. Nejvýhodnější  nabídka 

byla od firmy STASPO Ostrava za  4milióny 700ti-

síc korun . O získání financí na tuto stavbu  jsme 

usilovali v dotačním programu Moravskoslezského 

kraje. Jeho kladný výsledek nám byl oznámen 

25.6.2015, kdy zasedlo zastupitelstvo kraje. Práce 

na tomto úseku splaškové kanalizace začaly 

3.8.2015. V rámci dokončení  splaškové kanalizace 

požádáme o dotaci z Evropských fondů , kdy výzva 

bude vyhlášena 15.10.2015 ministerstvem životní-

ho prostředí. 
 V měsíci květnu  byla úspěšně uskutečně-

na  přeložka vodovodního řádu a v měsíci srpnu 

byla zkolaudována. Zároveň jsme v letních měsících 

upravili bezbariérové přístupy na autobusovou za-

stávku.  
 Musím zde ovšem občanům připomenout 

některé bezohledné chování našich občanů vůči spo-

luobčanům. Volně pobíhající psi po naší obci, parko-

vání aut a nepřiměřená  rychlost na místních komuni-
kacích, dále pak hrůzně kouřící komíny našich obydlí. 

Pokud se tento stav opravdu nezlepší, budeme nuce-

ni sáhnout k nepopulárním opatřením, které budou 

stát nemalé finanční prostředky nejen obecní kasu, 

ale také občany.  Myslím si ,že se všechny tyto pro-

hřešky dají usměrnit tak ,aby se nám v naší hezké 

obci žilo lépe a bez zbytečných problémů.   
 Prožíváme určitě velmi náročné finanční 

období a máme před sebou  hodně náročný program, 

musíme však finančně zabezpečit naprosto normální 

chod celé obce. Hezké babí léto Vám přeje 

                                                                                                                  

Vladimír Grussmann starosta obce  

Překop potoka Sezina pro uložení potrubí v chráničce pod dno potoka 
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Starosta Vladimír Grussmann 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Miloč Kupka 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz 

Výstavba splaškové kanali-

zace – stoky EA, BA 

v Pusté Polomi  
 

Výstavba stok EA, BA splaškové kanaliza-

ce v Pusté Polomi se na konci září 2015 

dostala do druhé poloviny své realizace.   

Projekt, dotovaný z rozpočtu Moravsko-

slezského kraje částkou 4 940 600,- Kč, 

která odpovídá 75 % z celkových uznatel-

ných nákladů stavby, má pro obec Pustou 

Polom hned několik významů.  

Tím, že majitelé pozemků v údolí potoka 

Sezina, v oblasti od rybníka u ulice Lesní 

až po mostek ulice Na Kúty, dali souhlas 

k vedení trasy splaškové kanalizace přes 

své pozemky, mohla obec realizovat 

následující opatření: 

 vylepšit projekt zbývající části 

splaškové kanalizace (čekající na 

svou realizaci z předpokládané 

dotace z Operačního programu 

životní prostředí v r. 2016 až 
2017) a zrušit  výstavbu čerpací 

stanice a jejího výtlačného potru-

bí takže splašky z ulic Hradecká 

budou navedeny do začátku sto-

ky nově budované stoky BA, 

 pro rodinné domky občanů oko-

lo ulice Na Kúty znamená realiza-

ce stok EA, BA to, že splašky od 

všech rodinných domků potečou 

do těchto stok bez nutnosti pou-

žití čerpadla.   

 

Při této příležitosti bych rád poděkoval 

všem majitelům pozemků v údolí potoka 

Sezina, přes které jsou vedeny trasy stok 

EA, BA za umožnění  realizace tohoto 

projektu.  

 

Vlastní realizace trasy v údolí potoka 

probíhá díky zhotoviteli, vedení společ-

nosti STASPO spol. s r.o., a pracovní 

skupině na stavbě pod vedením pana 

Vladimíra Baláta velmi úspěšně a to i přes Kanalizační potrubí usazené do ochranného potrubí připravené pro usazení do výkopu. 

Pohled na šachtici stoky BA před rybníkem u ulice Lesní. 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Bezpečnost na našich cestách … 

 Není podzimního zpravodaje, aby se v něm neobjevila 

zmínka o nezbedných řidičích, kteří parkují na ulicích v naší obci 

a nedokáží zajet svým vozem na svůj pozemek tak, aby nebyli 

překážkou ostatnímu provozu. Bohužel, netýká se to jen zim-

ních podmínek, kdy umně nastrčený vůz znemožní odklizení 

sněhu z ulice, ale týká se to i letního provozu, kdy koncentrace 

zaparkovaných aut brání normálnímu projetí vozů. Mějte pro-

sím na paměti, že ulice není parkoviště a je nutno dodržovat 

platné vyhlášky a zákony. V tomto případě se jedná o nedovolené stání na komunikaci 

porušující § 25 odst. 3) zákona č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních komunika-

cích, a to nerespektováním ustanovení, které uvádí, že při stání musí zůstat volný 

alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro každý směr jízdy.  Obecní úřad 

chce občany upozornit, že je připraven  spolupracovat s policii ČR, aby zjednal v této 

oblasti nápravu.  

 A není to jen parkování. Jistě si ještě pamatujete z autoškol nejzákladnější 

pravidlo ze všech pravidel pro řízení vozidel. Pravidlo pravé ruky. Pokud se někdy 

budete proplétat uličkami v Pusté Polomi, zjistíte, že jen málo řidičů toto pravidlo 

respektuje. Spíše než pravidlo pravé ruky vyznávají „pravidlo širší ulice“ a pravidlo 

„čím užší ulice, tím rychlejší jízda“. Řada obyvatel obce volá po zvýšení bezpečnosti 

na ulicích v naší obci, stěžujeme si na provoz velkých nákladních vozů, ale přitom my 

sami sebe navzájem ohrožujeme rychlou a bezohlednou jízdou na místních komunika-

cích.         

red 

technicky velmi náročné situace jako je 

křížení trasy potrubí kanalizace s potokem 

Sezina, kde kanalizační potrubí procházející 

pod potokem je uloženo do ochranného 

potrubí. Situaci na stavbě zhoršovala i sku-

tečnost, kdy na výkop v kamenitém terénu 

pod dnem potoka do hloubky cca 2m, mu-

selo být použito vedle bagru i mechanizo-

vané sbíjecí kladivo. Pro dokreslení této 

situace na stavbě jsou přiloženy níže uvede-

né  snímky.   

 Pro představu o délce již 

realizovaných částí stok o světlosti 

300mm k  19. 09. 2015 uvádím následu-

jící data: 200m stoka BA, 299m Stoka 

EA     

  

Vladimír Grussmann 

Starosta obce 

Poděkování za vynikající spolupráci 

 

Vážený pane starosto, 

 
 dne 20.07.2015 vznikla v odpoledních hodinách závažná mimořádná událost 

– požár lesního a polního porostu na katastru obce Mikolajice. Vzhledem k členitosti 

prostoru a mimořádným klimatickým podmínkám v této době došlo k rozšíření požá-

ru na celkovou plochu 10 ha. Od počátku této události, která trvala tři dny, byly nasa-

zeny značné síly a prostředky zaměřené na zamezení šíření požáru, při kterém bylo 

nasazeno i hašení za pomoci vrtulníku. Po zamezení šíření byly po dobu následujících 
dvou dnů nasazovány další masivní síly a prostředky na hašení lokálních ohnisek a 

zamezení opětovnému šíření požáru, které bylo značně komplikované větrem v místě 

požáru a vysokou denní teplotou. Vzhledem k těmto okolnostem byla veškerá čin-

nost na místě zásahu značně fyzicky namáhavá pro všechny zasahující. 
 V souvislosti s touto mimořádnou událostí bych rád poděkoval za vynikající 

spolupráci, kterou poskytli na místě zásahu členové jednotky sboru dobrovolných 

hasičů obce Pustá Polom. Byli platnou a nepostradatelnou součástí celého systému. I 

díky jejich nasazení bylo možno tuto mimořádnou událost zvládnou úspěšně a zamezit 

vzniku dalších škod. Prosím, tlumočte mé poděkování členům Vaší jednotky sboru 

dobrovolných hasičů. 

 

  S přátelským pozdravem, 

  Plk. Ing. Vladimír Vlček, Ph.D. ,   

  zástupce krajského ředitele  územního odboru Ostrava  
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 Důrazně upozorňujeme všechny majitele psů na přísný 

zákaz vodění a pouštění psů na  místní hřbitov. Nepřípustné je i 

samotné zkrácení si cesty kolem kostela po boku s Vašim čtyř-

nohým miláčkem. Mějte, prosím, na paměti, že hřbitov je pietní 

místo a žádný pes, byť v doprovodu svého pána, zde nemá co 

pohledávat! 

„Fichtl Polom křap“ 

 
na základě úspěchu nultého ročníku z předchozího roku si Vás dovolujeme pozvat 

na první ročník „Fichtl Polom křapu, aneb Memoriálu zadřeného pístu“. Pro Vás, 

kteří jste ještě o adrenalinem nabitém závodě neslyšeli: jedná se o závody dvou-

stopých strojů s minimální kubaturou a maximálním výkonem doprovázející ne-

snesitelným hřmotem motorů. Jak již název napovídá, jistě jste pochopili, že se 

jedná o závody, kterých se účastní především stroje známé jako JAWA 50. Aby 

nebyly ochuzeny také mašiny s automatickými převodovkami, budou závodit také 

stroje známé především jako Babeta a Stadión. Není zapomenuto ani na zbytek světa, závodů se můžou zúčastnit také 

stroje zahraniční výroby s obsahem válce do 51 ccm.  
 Pro všechny nadšence do mašin spalujících benzín s olejem a s adrenalinem v krvi, kteří by se chtěli přihlásit do 

závodu, je možné zaslat e-mail na adresu guf@seznam.cz, kde Vám bude zaslána přihláška s podrobnostmi k závodu, 

kterou je třeba potvrdit do 8. 10. 2015. Pro ty z Vás, kteří budou chtít pouze okouknout skvosty z naších garáží, sr-

dečně zveme na závody dne 10. 10. 2015. Prezentace strojů a registrace závodníků bude probíhat od 12:30 do 14:15 v 

areálu Lyžařského klubu Pustá Polom, hromadný start všech zúčastněných bude ve 14:30 na ÚAN Pustá Polom. Po do-

končení závodů je pro všechny příznivce připraveno bohaté občerstvení v areálu LK Pustá Polom, kde bude zároveň 

probíhat slavnostní vyhlášení vítězů a doprovodné soutěže. 

 

Petr Urbančík 

Zveme vás na tradiční DRAKIÁDU, která se uskuteční v neděli 11. 10. 

2015 na louce nad „pustopolomským poldrem“. Start draků ve 14.30 hod.  

 
Po skončení závodu bude na školní zahradě u mateřské školy připraveno 

občerstvení a proběhne vyhodnocení dračích letů 

 

Obec Pustá Polom Vás zve na Krmášovou zábavu. Restaurace 

u Krčmářů, sobota 14. 11. 2015. Začátek ve 20.00 hodin.  

Živá hudba, bohaté občerstvení. Vstupné 150,- Kč. 

 
Předprodej vstupenek na obecním úřadu u p. Hany Tietzové a 

v "Cukrárně u Magdy" 

Sdružení rodičů ZŠ a MŠ Pustá Polom Vás zve na   

„Pohádkový a strašidelný les“ 

 
Sraz všech zájemců v 17.00 hodin na malém hřišti u školy na 

Slezské ulici. Společně se potom přesuneme na lyžařský areál.  

Termín konání akce je pátek 7. listopadu 2015.  

Podrobnosti budou zveřejněny na plakátech. 
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 Milí čtenáři Zpravodaje, nástup  

letošního jara byl pro zahrádkáře m.j. i přísli-

bem docela slušné úrody. Zima i jarní měsíce 

t.r. z hlediska množství srážek měly na růst 

vegetace příznivý vliv. A navíc, pokud byly 

někde zaznamenány jarní mrazíky, neměly tak 

zničující následky jak v předcházejících dvou 

letech. Většina stromů dobře odkvetla a to byl 

jeden z důvodů k radosti.  
 Bohužel, jak se ukázalo, vše bylo 

předčasné. Nastupující léto – červenec, ale 

zvláště srpen zaskočil svými vysokými teplota-

mi i ty největší milovníky tepla. A to ještě pro 

zahrádkáře nemuselo být to nejhorší, pokud 

by občas zapršelo. Ale bohužel. V sedmém 

měsíci napršelo v Pusté Polomi pouze 26 mm 

dešťových srážek a v srpnu 39 mm (1 milime-

tr znamená 1 litr vody na 1 m2 plochy). Trvají-

cí letní sucho navíc ještě umocňovaly časté 

větry.  
 Nedostatkem vody na zahrádce trpí 

nejvíce zelenina a to hlavně pozdní – mrkev, 

petržel, celer, také plodová zelenina a rovněž 

veškeré druhy ovoce. Nároky na zálivku byly 

tentokrát enormní. Kdo vlastní studnu a v ní 

dostatek vody, měl vyhráno. Při debatách o 

nastalých klimatických změnách meteorologic-

ká služba upozorňuje, že až extrémní výkyvy 

počasí se mohou vyskytovat častěji. A sucho 

může při těchto výkyvech přinášet velké sta-

rosti, především v zemědělství. Co se týče 

našich zahrad a zahrádek, dopadům sucha se 

částečně dá i předejít. Začněme tzv. drobným 

ovocem. To zraje převážně v červenci. 

Proto ho letní vedra a sucho tolik neo-

hrozí. Do drobného ovoce zařazujeme 

angrešt, rybíz, maliník, ostružiny, jahody a 

také borůvky. 
 Pokud budeme ochotni dodržet 

několik zásad, můžeme se dočkat i dob-
rých výsledků. A které zásady by to měly 

být? Především angrešt a rybíz pěstujeme 

převážně na kmínku a to pro snadnější 

sběr plodů. Stromky musí mít pevnou 

oporu (kolík s pevným úvazem), kmínek 

je většinou slabý a neudrží tíhu ovoce. 

Naopak černý rybíz pro svůj mohutný 

vzrůst je vhodnější pěstovat jako keř. 

Důležitý je řez. Tří a víceleté výhony 

odstraňujeme a ponecháváme jen mladé a 

zdravé výhonky. Řežeme velmi brzy, tře-

ba angrešt raší již počátkem dubna.  
 Škůdci. Rybíz a angrešt napadají 

hlavně mšice (u rybízu se projevuje čer-

veně zbarveným listem) a taky housenky 

– pilatky.  Choroby. U angreštu je to pro-

blematické padlí - moučný, později hnědý 

povlak na plodech i listech a to hlavně u 

starších odrůd. Tzv. resistentní odrůdy 

INVIKTA, PRIMA padlím netrpí.  
 Maliník, ostružiník, ač se to 

nezdá, jsou náročné na půdu i teplo. Vy-

žadují humózní půdu, zásobenou živinami 

a plně osluněné místo. Obojí potřebují 

oporu. Oba druhy plodí na jednoletých 

výhonech, které po sklizni okamžitě od-

straníme. Řez provedeme až na jaře a 

to zkrácením výhonů o jednu čtvrtinu. 

U odrůd, které plodily již na podzim 

p ř ede š l ého  roku ,  od s t r an íme 

„odplozenou“ část. U vzrostlých odrůd 

ostružiníku zkrátíme výhony až na polo-

vinu délky.  
 Jahodník. Toto velmi oblíbené 

ovoce se nachází prakticky na každé 

zahradě. I tento druh ovoce taky vyža-

duje své. Především, pokud chceme mít 

dobrou úrodu, zásobíme půdu dostat-

kem živin (kompost, substrát). Půda by 

měla být mírně kyselá a hlavně dobře 

osluněná. Výsadba je možná do konce 

září a to na takovou vzdálenost, aby 

každá rostlina měla okolo prostor cca 

25 až 30 cm. Jahodník necháváme na 

stanovišti maximálně 3 roky. Pokud 

chceme mulčovat, použijeme slámu, 

drcenou kůru, popř. netkanou textilii. 

 

Tak hodně štěstí, přátelé zahrádkáři. 
                                                                                                         

Váš zahrádkář 

 
A ještě krátce ze společenského života 

našich přátel zahrádkářů. 
 Všem přátelům a příznivcům zahrádka-

ření přeji příznivé podzimní počasí i 

radost z dobře vykonané práce. 

Záhrádkář radí, informuje ... 

Sport Club Pustá Polom 

 Nový  sou tě žn í  r očn ík 

2015/2016 je tady, fotbalisté SPORT – 

CLUBU Pustá Polom začínají hrát mis-

trovská utkání ve svých soutěžích. 
Muži „A“ začali hrát již 17. sezónu krajský 

přebor     Muži „B“ a dorost hrají dlou-

hodobě  okresní přebor. Starší žá-

ci ,Mladší žáci a Mini žáci okresní soutěže 
SPORT – CLUB Pustá Polom oslavil v 

letošním roce významné jubileum 50 let 

od založení klubu. 

 
 K této příležitosti jsme připravi-

li ve spolupráci s obecním úřadem 

20.6.2015 DEN OBCE a s SFC Opava 

fotbalové odpoledne dne 18.7.2015. Při 

obou těchto akcích nám vyšlo krásné 

počasí . Přítomní návštěvníci  si mohli 

vybrat jak z kulturního, tak sportovního 

programu, co chtěli. Současně  bylo při-

praveno bohaté občerstvení.  
Na Vaši účast při fotbalových utkáních a 

připravovaných akcích ve sportovní areálu 

SC Pustá Polom se těší vedení klubu.  

PODZIM 2015 

 

27.09.  Pustá Polom - Dětmarovice 16.00  NE 

03.10.  Český Těšín  - Pustá Polom 15,30  SO 

11.10.  Pustá Polom - Polanka 15.00  NE 

17.10.  Heřmanice - Pustá Polom 15.00  SO 

25.10.  Pustá Polom - Frenštát 14.00  NE 

31.10.  Břidličná - Pustá Polom 14.00  SO 

08.11.  Pustá Polom - Kravaře 14.00  NE 

14.11.  Šenov - Pustá Polom  13.30  SO 

        

Letní příprava: 

 

P.Polom   -   SFC Opava          0 : 2                      

P.Polom   -   Čeladná               4 : 1 

P.Polom   -   Bolatice               7 : 1 

P.Polom   -   Slavkov                3 : 2 

 

Hráči „A“ mužstva mužů: 

Brankáři: Minařík Václav 1, Zahradník Michal 18, 
Obránci:  Šmíd Radim 2, Hradský Tomáš 14, Jašek Radek 8, Poštulka  Lukáš 16 , Voves 

Tomáš 3, Kozelský Marek 13, Lacina Jakub 19 
Záložníci:  Hradský Martin 6, Stošek Lukáš 17, Šmíd Martin 12, Švábík Marek 7, Kosňov-

ský Tomáš 5, Štýbar Filip 9,  Černohorský Adam 10,     

Útočníci: Švábík Jan 15, Štýbar Nikola 11,Hendrych Vojtěch 4,  
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A jaký je ten tvůj guláš? Lepší? Uvidí-

me příští rok :-) 

 Již druhým rokem jsme se sešli 

na skvělé akci, na druhých Gulášových 

slavnostech při nádherném počasí v areálu 

lyžařského vleku Pustá Polom. Tento roč-

ník se opravdu povedl ať už počtem, tak i 

úrovní soutěžních týmů, kterých se sešlo 

16. Měli jsme možnost ochutnat 9 druhů 

mimosoutěžních gulášů. Pro pivní fajnšme-

kry byla připraveno pivo Bernard 10, 12, 

14 a výtečný speciál Bernard ALE. Velmi 

nás potěšila hojná účast mnoha návštěvní-

ků, obsluha z řad členů lyžařského klubu se 

opravdu nenudila.  

 O nejlepší guláš svedly bitvu týmy 

mnohdy profesionálních kuchařů a milovní-

ků vaření, přesto mohl vyhrát pouze jeden. 

A zajímá Vás, kdo to byl? Tento rok vyhrál 

tým LiveMusic Agency se svým gulášem 
Chuťový virtuóz, na druhém místě se 

umístil Miroslav Kopec se svým MIRO 

HILL GULÁŠ a na třetím místě překvapení 

tohoto ročníku: Paliči s Gulášem docenta 

Cvaciáše, kteří topili netradičním palivem, 

peckami z meruňek. 

 Musíme uznat, že porota složená 

ze starosty obce a především z profesionál-

ních kuchařů neměla jednoduchou roli a 

své práce se zhostila na výbornou. Kvalita 

mnoha gulášů byla velmi vyrovnaná a už se 

těšíme, že příští rok budou minimálně stej-

ně dobré. Děkujeme tímto porotcům za 

nestranné hodnocení. 

 Porotou se ale stali také návštěv-

níci lyžařského areálu, kteří mohli vybrat 

nejsympatičtější tým. O tuto trofej se svedl 

souboj, ve kterém se jednotlivé soutěžní 

týmy snažily zaujmout výzdobou stánku a 

prezentací týmu. Týmy nabízely k ochutná-

ní doma napečené mufiny, domácí chleba s 

máslem, klobásky a samozřejmě svůj guláš. 

Spravedlivě vyhrál SenZa tým, složený z 

našich seniorů a zahrádkářů, který se na 

soutěž připravoval dlouhou dobu a byl také 

jeden z prvních přihlášených týmů. Gratu-

lujeme! 

 Děkujeme všem návštěvníkům, 

soutěžícím i členům organizačního týmu a 

těšíme se na příští již 3. ročník Gulášových 

slavností, který se bude konat 10. září 

2 01 6 .  S l e d u j t e  n a š e  s t r án k y 

www.ski.pustapolom.cz a přidejte si naše 

facebook stránky: www.facebook.com/

Ski.PustaPolom/ ke svým oblíbeným. Pokud 

máte nápad, jak příští ročník Gulášových 

slavností vylepšit, neváhejte nás kontakto-

vat na email: madry.lukas@seznam.cz.  

Děkujeme  

LK Pustá Polom 

Lyžařský klub Pustá Polom 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Historie obce   

Zcela zapomenuta tradice „Pálení 

Husa“ v Pusté Polomi                                   

 
 Mistr Jan Hus-historická posta-

va,která nechybí v žádné knížce dějepi-

su,samozřejmě českého dějepisu. Čtená-

řům není nutné osudy tohoto kněze a 

zvláště kazatele připomínat. Pamatují si je 

ze školy všechny generace.  
 Letos, 6.července 2015, si česká 

veřejnost připomenula již šestisté výročí  

upálení tohoto statečného člověka, vprav-

dě mučedníka. I dnes vyvstává otázka, 

jaký odkaz zanechal Mistr Jan Hus pro 

další generace, když i po šesti stech le-

tech je připomínán s takovou úctou. Pře-

devším byl poctivým a upřímným Če-

chem. S určitostí se dá říci, že svými kázá-

ními v kapli Betlémské, později na Kozím 

hrádku, na hradě Krakovci i jinde, mravně 

povznesl tehdejší lid. Jen v kapli Betlém-

ské se jich scházelo na kázáních až tři 

tisíce! V tehdejší době to údajně byla až 
1/13 obyvatel Prahy. A protože tepal 

zlořády tehdejší společnosti (prodej od-

pustků, prostopášný život, nepořádky v 

církvi), odezva na adresnou kritiku nedala 

na sebe dlouho čekat. Arcibiskup vyhlásil 

tzv. klatbu (trest pro zvlášť těžké hříšní-

ky) a v červenci roku 1410 dal spálit jeho 

knihy a navíc žaloval na Jana papežské 

kurii (soudní orgán Svatého stolce). V 

roce 1414 byl Jan Hus vybídnut Zikmun-

dem Lucemburským, aby se v německé 

Kostnici (Konstanz) zúčastnil koncilu a 

sám své učení obhájil. Obdržel tzv. 

ochranný glejt a ujištění Zikmunda, že se 

může Mistr Jan svobodně vyjádřit. Opak 

byl pravdou. Byl uvězněn a 6.července 

roku 1415 posazen na hranici a upálen. 

Smutnou skutečností je, že největšími 

jeho protivníky a taky žalobci byli Češi, 

zejména Štěpán z Pálče.  
 Za necelý rok, 30.května 1416 

byl na hranici na témže místě upálen další 

jsme hrůzné doby válečné. V té první (1914-

1918) padlo mnoho našich bratří na Rusi i v 

zemích balkánských. V roce 1918 jsme se 

vzchopili. Do čela jsme si zvolili Moravana-

TGM. 20 let jsme budovali vlastní domovi-

nu. Avšak Germán si již na nás brousil zuby. 

Pak udeřil. Zbaběle jsme složili zbraně. Tý-

ral nás víc jak šest roků (1938-1945). Opla-

tili jsme mu to. Z pohraničních hor jsme 

vyhnali všechny Germány, domy zabrali, 

mnohé pobořili, aby žádná památka po nich 

nezůstala. Přišli jiní páni. Slibovali ráj na 

zemi. Všechno znárodnili. Rolník přišel o 

kravičku, švec o verpánek. V roce 1968 

jsme se probudili ze špatného snu. Jen na 

chvíli. Jednoho srpnového dne k nám zavítali 

bratři z východu. Přijeli na ocelovém oři. 

Líbilo se jim u nás. Zůstali tu dvě desetiletí. 

Zvonili jsme klíči. Nastalo velké mudrování, 

Čech to má v povaze. Mistře Jene, to slovo 
js i tenkrát neznal , začal i jsme 

„privatizovat“ .Seběhli se šakalové a zemi 

trhali na kusy. Přiživil se i leckterý cizák. Lid 

přihlížel a nestačil se divit. Po čase bratr 

Slovák volal po svrchovanosti a na kopcích 

zapaloval vatry. Pak vytýčil hranici. Zůstali 

jsme sami, Čechové, Moravané, Slezané. 

Evropané nás pozvali ke společnému stolu. 

Pozváni jsme přijali. Vděku se však od nás 

nedočkali. 
 Mistře Jene, po tolika letech Ti 

musíme dát za pravdu pro Tvůj výrok „ze 

všech nepřátel jsou nejhorší domácí nepřá-

telé“ Už jsi to prožíval i v Kostnici. Nejvíce 

na Tebe žalovali Češi. 
 Zdá se, že dnešní doba nás mno-

ho nezměnila. Ztratili jsme úctu jeden k 

druhému i k rodné hroudě. Náš jazyk, pro 

který jsi tolik udělal, je zaplevelen cizáckými 

slovy, kterým mnohdy ani náš člověk nero-

zumí. Je toho ještě hodně, Mistře Jene, co 

bychom Ti chtěli povědět. Se vším si však 

budeme muset poradit sami a je na nás, 

abychom Tvůj odkaz předali dalším genera-

cím, aby tento svět učinili lepším. 
                                                                                     

Jozef Sedláček  

Čech Jeroným Pražský.  
 Vraťme se k odkazu Mistra 

Jana Husa. Kromě hlubokého morálního 

odkazu, který nám zanechal, se Mistr Jan 

zasloužil o opravu českého pravopisu a 

dal základ novému spisovnému jazyku. I 

my jsme mu vděčni za zjednodušení 
pravopisu. Některá písmena opatřil 

(alespoň se to tvrdí) tečkami, čárkami, 

h á č k y ,  v  t é  d o b ě  n a z ý v a n é   

„nabodeníčka“. To naši severní sousedé 

– Poláci zřejmě takovou reformu pravo-

pisu neprovedli. Posuďte sami. Na Těšín-

sku jsem si povšiml jednoho příjmení, 

které zní „ Gierczuszkiewicz“, česky „ 

Gierčuškievič“. Rozdíl je patrný.  
 A nyní, jak tradice uctívání 

památky M. J. Husa souvisí s naší obcí – 

Pustou Polomí. Že by tato tradice byla u 

nás připomínaná v době, kdy jsme byli 

součástí Rakousko-Uherské monarchie, 

tedy před rokem 1918, mi známo není, i 

když obrozenci v 19.stol. historicky vý-

znamné osobnosti českého národa při-

pomínali. Vytvořením Čs.republiky v 

roce 1918 se zvedlo sebevědomí občanů 

nového státu. Ve 20. letech min. století 

se obce i města hlásila i k „husovské 

tradici“. Stavěly se pomníky, byly organi-

zovány vzpomínkové slavnosti.  
 V Pusté Polomi, říkejme tomu 

„pietní akt“ byl organizován následujícím 

způsobem: na určeném místě se postavi-

la ze dřeva hranice. Dřevo obstaral spo-

lek, nebo politická strana, která pietní 

akt organizovala. Avšak i občané přináše-

li polena, někdy i symbolickou třísku, aby 

projevili účast na tomto aktu. Řečník 

přednesl projev. Vzpomenul život i mu-

čednickou smrt Mistra Jana. Většina 

projevů se dotkla i problémů současné 

společnosti s apelem na morálku, řád, 

slušnost a vlastenectví, vše podle vzoru 

Mistra Jana Husa. Následovalo obřadné 

zapálení hranice a setrvání u plápolajícího 

ohně. Tímto způsobem byl každoročně 

uctíván 6.červenec. Počátkem 60. let 

min. století vše začalo upadat. Určité 

vzplanutí občanské iniciativy vzešlo z 

roku 1968. Poslední pietní akt se usku-

tečnil ještě na počátku 70.let min. století, 

v prostoru fotbalového hřiště (dnes 

hřiště Sport Clubu P. Polom). Tehdejší 

vzpomínkovou slavnost organizovala Čs. 

strana socialistická, která měla v obci 

svoji místní organizaci. V 80. a dalších 

letech uctívání památky M. J. Husa bylo 

zcela zapomenuto.  
 Pokud laskavý čtenář dovolí, 

rád bych učinil vzkaz Mistru Janu Husovi. 

„ Mistře Jene, jako národ jsme od Tvé 

mučednické smrti přežili celých 600 let. 

300 let nás rdousil Habsburk. Přežili 

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Farnost Pustá Polom 

NÁBOŽENSTVÍ 2015/2016 – ROZU-

MEM I ZÁŽITKEM 

 

V tomto roce, kdy slavíme 200 

let od narození sv. Jana Boska, kněze a 

významného vychovatele mládeže 19. st., 

chceme opět i my pro děti a mládež připra-

vit náboženství v jeho stylu: Dát dětem 

hutný duchovní základ a zároveň partu, ve 

které budou moci dobře využít volný čas a 

prožít leccos zajímavého i mimo školu. 

(Připomeňme některé záležitosti minulých 

let: návštěva bobové dráhy, aquaparku, 

tříkrálové koledování, noční čtení, misijní 

pohlednice, výlet na Prašivou, výlet do TV 

Noe, Noc kostelů pro děti, minitábor, 

ministrantská parta, schola, instrumentální 

schola, bohoslužby pro děti, divadelní 

kroužek, skaut, příprava ke svátostem, 

celoroční soutěž o hezkou cenu 
v náboženství, Biblická olympiáda… Foto-

grafie naleznete ve fotogalerii a též pár 

videí ve videogalerii na 

www.pustapolom.cz/farnost.)   

Pro žáky 2. stupně ZŠ a středo-

školáky jsou opět připravená zajímavá té-

mata, z nichž žáci sami budou volit, o čem 

chtějí slyšet a diskutovat. Jsou k nalezení 

rovněž na webových stránkách farnosti. 

Zveme a těšíme se i letos. 

S doprovodným zájmovým programem 

budou žáci přihlášení do náboženství i je-

jich rodiče průběžně seznamováni 

v hodinách náboženství a e-mailovou 

poštou.  

 

ZÁPIS DĚTÍ K PŘÍPRAVĚ NA 1. 

SV. PŘIJÍMÁNÍ 

Jako každoročně, tak i letos začne na 

podzim příprava dětí a mládeže 

k přijímání svátosti smíření (sv. zpo-

vědi) a Eucharistie (sv. přijímání). Je 

to velká pomoc i při výchově, když dítě 

samo umí uznat a pojmenovat, co nedělá 

správně, předkládá to Ježíši k uzdravení a 

chce se snažit o nápravu. K tomu vedeme 

děti v přípravě na svatou zpověď. A je 

také moc dobře dovolit Ježíši, aby On 

sám v přijímání Eucharistie děti vedl a 

jejich snahy umocňoval. 

 
Přípravu k těmto svátostem máme dvojfá-

zovou: Nejprve se zaměřujeme na pozná-

vání Ježíše v hodinách náboženství a na 

život s ním skrze modlitbu a účast na 

bohoslužbách a také na budování obyčej-

ných lidských kvalit. Ve druhé fázi pak 

připojujeme také teoretickou přípravu 

k přijímání výše jmenovaných svátostí. 

(Děti, které procházejí první fází samo-

volně ve svých rodinách, bývají po přihlá-

šení zařazeny přímo do druhé fáze přípra-

vy.) 

 
Proto vás upřímně zvu: Pokud v těchto 

záležitostech vnímáte hodnotu, nabízím 

vašim dítětem možnost přípravy k přijímání 

svátosti smíření a Eucharistie. 

 
 Zápis dětí k přípravě se uskuteční na 

faře v Pusté Polomi v sobotu 26. září 

2015 – přijít je možno kdykoliv v době 

od 08.00 do 12.00 hodin. 
 Zvány jsou všechny děti navštěvu-

jící 3. třídu ZŠ a starší. Účast alespoň jedno-

ho z rodičů či někoho, kdo převezme ga-

ranci za dobrou přípravu dětí, je u zápisu 

nutná. Je možno přihlásit i děti nepokřtěné 

a připravit je zároveň ke svatému křtu.  

Pokud by Vám nabízený termín 

nevyhovoval, domluvme si, prosím, co 

nejdříve prostřednictvím telefonu č. 

603 368 922 nebo skrze e-mailovou adresu 

rkf.pustapolom@doo.cz setkání v jiném 

termínu. 

 

 
Za všechny spolupracovníky v křesťanské 

výchově 

      o. Zdeněk Šimíček, farář 

Výuka náboženství začíná od 23. září. Kdy, kde a s kým se scházíme? 

Vážení čtenáři polomského zpravodaje.  Rádi bychom uvítali více přispívatelů do našeho  zpravodaje.          

V naší obci se děje celá řada zajímavých akcí a je velká škoda, pokud se o nich neví. Ne každý sice  vládne 

obratně slovem a písmem, ale to by určitě neměla být překážka pro váš příspěvek. Pokud se setkáte s něčím 

nebo s někým, co zaslouží pozornost nebo zveřejnění v našem zpravodaji, pusťte se s chutí do toho. Rádi 

vaše příspěvky zveřejníme. 

Vlastimil Hrádek 

http://www.pustapolom.cz/farnost
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Polomský den 2015 

Polomka aby nepřekvapila náhlou průtrží 

mračen. Než jsme se vzpamatovali bylo 

opravdu důkladně zalito.  Nicméně Polo-

mští jsou dobře připraveni. Pódium je 

kryté, přístřešky pro hosty jsou také 

připraveny a soutěžícím trocha deště 

nevadí.  A jak se nám dařilo v soutěžních 

disciplínách? Vaření místní speciality v 

podobě „bobalkov s makom“ přeloženo 

šišky s mákem, nebylo vítězů ani poraže-

ných, všichni byli výteční. Během celého 

odpoledne nás obcházel hlavní organizá-

tor s velkým kotlem „bobalkov“ a všichni 

mohli ochutnat. Jasné vítězství přišlo 

opět v hasičské soutěži, nezklamali jsme 

ani ve skládání puzzle a na lezecké stěně 

nás zachránil Ondra Kubala, který si ji 

prostě vyběhl nahoru a dolu…. Slabší to 

bylo v kopech na bránu. Fotbal a míčové 

hry jsou naší slabinou. Přesto všechno to 
bohatě stačilo na celkové 1. místo. Chvíli 

jsem uvažoval, jestli jsme opravdu tak 

schopní nebo nás nechávají vyhrát, pro-

tože to máme nejdál domů …. 
 Další program polomského 

dne je v režii dětí místní umělecké školy 

a samozřejmě také folklorních skupin a 

obcí z Polomky, Polomy a Gemerské 

Polomy. Celý polomský den končí v 

pozdních večerních hodinách a žádný další 

vodní příval ho nemohl pokazit.  
 Následující den se už pomalu chys-

táme ke zpáteční cestě a starosta Ján Lihan 

nám ještě nabízí malou procházku směrem 

do lesů, kde mají malou rybí farmu. Upro-

střed lesů navštěvujeme tedy místo, které si 
leckterý rybář dokáže představit jako ideální 

místo své dovolené. Všude lesy, klid, vodní 

nádrže plné pstruhů, které spíše než jako 

pstruzi budí dojem piraní. Ukázka krmení mi  

dává za pravdu a při obcházení rybníčku si 

dávám skutečně pozor, abych nezakopl a 

neupadl do vody. Mám dojem, že by ze mě 

nic nezbylo…  
 Pravidelně se na každém 

„Polomském dni“ posouvá laťka výš a výš. 

Stejný trend byl vidět i letos v Polomce.  

Doufáme, že i my se ukážeme jako vzorní 

hostitelé a to hned v příštím roce na 

„Polomském setkání“  u nás v Pusté Polomi 

v České republice.  Nevíme, jestli zvládneme 

ten vodotrysk na návsi (Abychom trumfli 

Polomku, muselo by v něm bublat alespoň 

víno ….), ale věříme, že příští rok se vydaří i 

u nás. 

 

Vlastimil Hrádek 

 Rok se sešel s rokem  a výprava 

z Pusté Polomi vyrazila na další Poomský 

den na Slovensko,  do obce Polomka. 

Zasvěcení již tuto obec dobře znají, těm 

méně znalým trochu osvěžíme paměť 

následujícími informacemi z Wikipedie. 

„Polomka je slovenská obec v okrese Brezno. 

Leží v údolí Hronu ze severu ohraničená 

hřebenem Nízkých Tater, z jihu Muránskou 

planinou. Zhruba 60% katastru obce leží na 

území těchto národních parků. Polomka se 

nachází přibližně 19 km východně od okresní-

ho města Brezna. V roce 2012 zde žilo 3 

042 obyvatel. Nadmořská výška středu obce 

je 628 m n. m., nejvyšším bodem v katastru 

obce je Homôlka 1 665 m n. m.  
 Do Polomky je z Pusté Polomi 

nejblíž, necelých 300 km a tak nebylo po-

třeba startovat již za velmi brzkých ran-

ních hodin, ale stačilo vyrazit kolem páté. 

Naše výprava čítala 32 lidí a sestava byla 

organizována tak, aby se dokázala zhostit 

všech úkolů a soutěží, které s polomským 

dnem souvisí. Dle propozic nás čekalo 

vaření místní speciality v kotlíku na otevře-

ném ohni, hasičská soutěž, kopy na bránu, 

skládání puzzle a oproti minulým ročníkům 

výrazná novinka v podobě zdolání lezecké 

stěny.  
 Na slovenské Polomce je vždy 

nádherná jedna věc, pokaždé, když tady 

přijedeme je nádherné a slunečné počasí. 

Nejinak tomu bylo i tentokrát. Azurová 

obloha, jemné bílé mráčky mírný vánek, 25 

st. C a jen mírný opar nad hřebeny Níz-
kých Tater utvářel přenádherný obraz 

této podhorské obce. A v podobném 

duchu se nesl i celý dopolední program 

polomského dne. Velmi vřelé uvítání na 

obecním úřadu starostou Jánem Lihanem,  

Potkáváme další již velmi známé tváře a 

nelze mezi nimi přehlédnout hlavní organi-

zátorku akce Dianu Ďurčnkovou, která má 

na svých bedrech organizaci celé akce. 

Nemůže chybět slavnostní mše v kostele, 

na které je i farář ze spřátelené obce Polo-

ma. Řada z nás je v Polomce poprvé a tak 

pozoruje a dívá se kolem sebe . My kteří 

jsme zde už poněkolikáté si všímáme, co 

nového se tady objevilo. Všímáme si opra-

vené školky, nově budovaného vodovodu, 

nelze přehlédnout zrekonstruované pro-

story obecního úřadu a hlavně nové ná-

městíčko s vodní fontánou, která zvláště v 

noci vynikla svou efektní barevností.. 
 Po obědě se už rozdělujeme do 

soutěží a začíná program. A nebyla by to 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz 

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz 

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz 

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz 

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz 

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz 

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz 

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz 
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Zájezd do západních Čech 

 Doslova nabitý byl program 

zájezdu pořádaného MO KDU-ČSL. Ná-

vštěva našich největších lázní Karlových 

Varů, malebných Mariánských Lázní se 

zpívající fontánou, klidem dýchajících 

Františkových Lázní, našeho nejznámější-

ho hradu Karlštejnu, zámku Konopiště 

s bohatými sbírkami arcivévody Ferdinan-

da ď Este, prohlídka relikviáře sv. Maura - 

po korunovačních klenotech druhé nej-

cennější památky u nás, návštěva kláštera 

v Teplé, kláštera s bohatou historii, vy-

jížďka na pozoruhodné poutní místo 

v bavorském Kaplu či na nejvyšší horu 

Saska – Fichtelberg, historický Jáchymov, 

Cheb a Ostrov nad Ohří nebo nejvýše 

položené město v ČR - Boží Dar. To vše 

naplnilo našim cestovatelům čtyři dny 

v polovině letošního srpna.  
 Mimo poznávání krás a zajíma-

vostí naší vlasti měl zájezd i duchovní 

program, a tak se zájemci mohli účastnit i 

mší svatých sloužených pro ně v kostele 

v Mariánských Lázních. 

 P ř e s  s t r a s t i  s p o j e n é 

s cestováním a teplým počasím se účast-

níci zájezdu vraceli domů s dobrou nála-

dou, obohacení o poznání a příjemné 

zážitky, a s naději, že se za rok opět vydají 

na společné putování tentokrát po jižních 

Čechách a dolním Rakousku. 

 

Jan Vavrečka 

Základní umělecká škola 

 Dovolte mi malé ohlédnutí za 

uplynulým školním rokem  naší ZUŠ a 

doufám, že budete souhlasit s názvem 

tohoto článku. Pobočka ZUŠ Vladislava 

Vančury v Pusté Polomi měla v loňském 

roce celkem 126 žáků. Třetina dětí na-

vštěvovala výtvarný obor, který vloni 

absolvovaly Denisa Trojančíková a Kate-

řina Kupková. Druhá jmenovaná  pokra-

čuje ve studiu na střední umělecké  škole 

v Ostravě. Jejich vydařené výtvory i práce 

ostatních dětí jste mohli v červnu tohoto 

roku obdivovat v galerii U Kryštofa v 

Pusté Polomi. K velkým úspěchům patří 

získání Zlaté múzy v celostátní soutěži 

Múzy Ilji Hurníka zásluhou  Nevludové 

Terezy, Šindlářové Nely a Grabiášové 

Adély. Ocenění získal kolektiv ZUŠ  na 

celostátní výtvarné soutěži ve Štenberku 

a na Výtvarných alternativách v Povážské 
Bystrici, zvláštní cenu dostala i Bára Mar-

tinková. Dětem se vydařil  mezinárodní 

plenér v Polsku a exkurze na výstavě  

Bezručova Opava. Rodiče s dětmi strávili 

příjemné společné chvíle na velikonoč-

ních a vánočních dílnách, které vedla p. 

uč. Iveta Cihelková. Žáci hudebního obo-

ru se vloni zúčastnili soutěží  ZUŠ. Krás-

né 1. místo v okrese získala ve zpěvu 

Kateřina Buňková a ve hře na klarinet byl 

2. Antonín Drábek a 1. Krajzl Lukáš. Lu-

kášovi Krajzlovi se podařilo "vyhrát si" 1. 

místo i v krajském kole v Orlové. Na kon-

certním křídle si zahrál na krajské klavírní 

přehlídce, konané na Ostravské konzerva-

toři, Matěj Tvarůžka. Na celostátní pře-

mailto:matrika@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:stavebni@pustapolom.cz
mailto:starosta@pustapolom.cz
mailto:mistostarosta@pustapolom.cz
mailto:ucetni@pustapolom.cz
mailto:udrzba@pustapolom.cz
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Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 

hlídce na Církevní konzervatoři v Opavě 

se představili dva klavíristé - Kateřina 

Buňková a Matěj Tvarůžka. Děti ze všech 

hudebních oborů účinkovaly na Vánočním 

a Jarním  koncertě ve školní jídelně. Bo-

hužel tyto prostory jsou určeny k jinému 

účelu než ke koncertování a nepomáhají 

nám kultivovat děti tak, jak bychom si 

přáli. Děti moc rády jely na Vánoce  hrát 

babičkám a dědečkům "v Domově na 

zámku" v Kyjovicich. Protože se koncert 

vydařil, vrátily se do Kyjovic  ještě na 

jaře. Pro maminky vystoupily  v kostele 

sv. Martina v Pusté Polomi a společně se 

sborem  Notička  U Krčmářů. Slavnostní  

koncert, ve kterém vystoupili absolventi 

I. cyklu Kupková K. a Škvárová B. - klavír, 

Gízová T. a Holuša K. - flétna, Jarkovská 

V. a Krayzová A. - keyboard, Lindovský P. 

a  Krayzlová A. - kytara, se stal krásnou 

tečkou loňského roku . 
                                                                                                                    

Vladimíra Horáková 

Mikulášsko  - vánoční jarmark 
 
Základní škola připravuje v letošním roce mikulášsko  - vánoční jarmark, na 

kterém ochutnáte nejen tradiční punč, koláče a další dobroty, ale budete si 

moci nakoupit i drobné dárky s mikulášskou a vánoční tematikou.  Pokud by 

se z řad obyvatel Pusté Polomi -  drobných živnostníků, včelařů, zahrádkářů 

a pěstitelů a lidových tvořitelů našli další zájemci, kteří by se se svými výrob-

ky, výtvory a produkty chtěli přidat, jsou vítáni a mohou kontaktovat školu 

na tel. 737 314 951, nebo e-mail: info@skolapustapolom.cz 

 
Předpokládaný termín konání akce je čtvrtek 10. prosince 2015 od 

17.00 hodin v areálu před školou na Slezské ulici (mateřská škola). 

Přesný termín a čas bude ještě upřesněn na plakátech. 

 

Malé a velké oddělení mateřské školy 
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Prvňáci 2015/2016 

1. A Mgr. Eva Juchelková 

1. B Mgr. Jana Hrádková 

 1. září začal další školní 

rok a s ním jsme přivítali do 

školy i nové žáky. Do první třídy 

nastoupilo 36 nových dětí, které 

jsou rozděleny do dvou tříd. Po  

8 letech tak má naše škola opět 

dvě první třídy. Do šestého 

ročníku k nám také dojíždí žáci z 

Těškovic a Kyjovic.  
 Pokud bychom se 

podívali na rozložení sil mezi 

žactvem naší školy, tak z celko-

vého počtu  281 žáků je jich z 

Pusté Polomi 132, ostatní jsou 

přespolní. Není to tak dávno. 

kdy trend byl zcela opačný a 

převažovali spíše žáci z Pusté 

Polomi.  
 Co je však naprosto 

stabilní je poměrný počet chlap-

ců a dívek. Tady to matka příro-

da drží pevně v rukou a kromě 

drobných odchylek to vychází 

skoro půl na půl. I když zrovna v 

letošním roce mírně převažují 

dívky.  
 Letos máme tedy 13 

tříd a bojujeme trochu s místem. 

Všechny učebny ve škole jsou 

plně využity a chybí prostory 

navíc. Velmi citelné to je napří-

klad u druhého oddělení školní 

družiny a hlavně u odborných 

učeben. Přestože se snažíme ze 

všech sil o získání finančních 

prostředků navíc, stále se nám 

nedaří vybudovat odbornou 

učebnu chemie, fyziky a přírodo-

pisu. Učitelský sbor čítá celkem 

18 učitelů základní školy, 9 učite-

lek mateřské školy, 2 vychova-

telky školní družiny a 14 správ-

ních zaměstnanců, kteří se pečli-

vě starají o naše školní zázemí.  
 Od letošního roku 

jsme rozšířili provoz školní dru-

žiny, začínáme již v 6 hodin ráno, 

a trochu zkomplikovali vstup do 

školních budov z důvodu bez-

pečnosti.    
 I v letošním roce by-

chom pro veřejnost chtěli  při-

pravit několik akcí. Hned v říjnu 

vás zveme na „drakiádu“, v listo-

padu na „pohádkový les“ a v 

pros inc i  nebude chybět 

„jarmark“. Na závěr školního 

roku si rozhodně nenechte ujít 

„školní akademii“ a naši žáci 

nebudou chybět ani v programu 

„dne obce“ v červnu 2016. 

 

Vlastimil Hrádek 

Zahájení nového školního roku ve školní jídelně 


